

ملحق رقم (١)

بسم الله الرحمن الرحيم

## ( سياسة الجودة والبيئة والسلامة والصحة المهنية )

تطبق الشركة السودانية لخطوط أنابيب البترول المحدودة والتي تعمل في مجال خدمة نقل المنتجات البترولية ، إنشاء، صيانة، نظافة وتفتيش خطوط الأنابيب والمستودعات وملحقات الصناعات النفطية؛ سياسة الجودة و البيئة و السلامة و الصحة المهنية كإطار لتأسيس وتحقيق الأهداف والإلتزامات التالية:-

● الإلتزام بالجودة و البيئة و السلامة و الصحة المهنية بما يتطابق مع مواصفات:-

○ نظام إدارة الجودة العالمية 2008 : ISO 9001

○ نظام إدارة البيئة ISO.14001:2004

○ نظام إدارة السلامة و الصحة المهنية 2007 : OHSAS 18001

- كموجهات أساسية للقيام بجميع أعمالها وذلك لتحقيق متطلبات الزبائن والعمل على إرضائهم.
  - بذل الجهد الدائم والمستمر من أجل توفير خدمات عالية الجودة ومتنوعة من خلال الإستثمار المستمر في تدريب العاملين وإستخدام التكنولوجيا الحديثة .
  - الإلتزام بالعمل على تقليل الحوادث والخسائر في الأرواح والإصابات الجسدية للعاملين والعملاء والأضرار التي تلحق بالاصول المادية .
  - الإلتزام بالحفاظ والعمل على تحسين بيئة عمل صحية وحماية الجمهور الخارجي من المخاطر البيئية المتوقعة الناتجة من عملياتها .
  - الإلتزام بتطبيق التشريعات والقوانين المتعلقة بالبيئة والسلامة والصحة المهنية والقوانين الادارية المعمول بها.
  - العمل على توفير البنية التحتية اللازمة وظروف العمل المناسبة والتدريب المستمر والدعم المعنوي لجميع العاملين وذلك لرفع الكفاءة وزيادة الإنتاجية وخفض التكاليف.
  - المثابرة على نشر التوعية بين العاملين وتوجيههم بالشكل المناسب لزيادة إدراكهم بأن التطوير والتحسين المستمر لجودة الخدمات والحفاظ على البيئة والسلامة والصحة مسئولية كل العاملين.
  - العمل على تطوير وترسيخ العلاقة مع الزبائن والموردين وخلق جو من الثقة المتبادلة لتقوية العلاقة بينهم بما يكفل الإستمرارية والإلتزام في التعاون المستقبلي، وذلك بما يضمن فتح أسواق جديدة.
  - الإلتزام بالسياسة كإطار لمراجعة أهداف البيئة والسلامة والصحة المهنية وتحديثها.
- إن الإدارة تؤكد إلتزامها بهذه السياسة وستستمر في المحافظة عليها وتعميمها على جميع العاملين وتحديثها حسب التطورات العالمية.

السياسة متاحة في موقع الشركة [www.sppc.sd.com](http://www.sppc.sd.com)

والله الموفق ،،،

المدير العام

تاريخ الاصدار: ٢٠١٤/٠٨/٢١

اصدار رقم (00/2)

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

## (Quality, Environmental, Occupational health and safety Policy)

- THE SUDANESE PETROLEUM PIPELINES COMPANY .LTD operating in the field of: - Transportation of petroleum products construction, maintenance, cleaning, inspection of pipelines, depots and oil industry accessories, applies the policy of quality, environment and occupational health and safety framework to establish and achieve the goals and the following commitments.
- Commitment to quality, environment and occupational health and safety in conformity with the specifications of:-
  - International Quality Management System **ISO 9001:2008.**
  - Environmental Management System **ISO 14001:2004.**
  - The Occupational Health and Safety **OHSAS 18001:2007.**
- As essential guidance to carry out all its work and to achieve the requirements of clients and work to satisfy them.
- Make permanent and continuous effort to provide high quality and variety through continuous investment in staff training and the use of modern technology.
- Commitment to work to reduce accidents and loss of life and personal injuries to employees, customers, and damages to physical assets.
- Commitment to maintaining and improving a healthy work environment and protect the public outside of the expected environmental risks resulting from its processes.
- Commitment to the implementation of legislation and laws concerning the environment, professional health and safety and administrative laws in force.
- Work to provide the necessary infrastructure and appropriate working conditions, ongoing training and moral support to all employees in order to improve efficiency and increase productivity and reduce costs.
- persist in spreading awareness among employees and directing them as appropriate to increase awareness that the development and continuous improvement of the quality of services and preserving the environment, safety and health is a responsibility of all employees.
- Work to develop and consolidate the relationship with customers and suppliers and create a strong mutual trust to strengthen the relationship between them so as to ensure continuity and commitment to cooperation in the future, in order to open new markets.
- Commitment to review the objectives of the environment and occupational health and safety and modernize.

The Department reaffirms its commitment to this policy and will continue to be maintained and circulated to all staff and updated as global developments.

Policy is available at the site of the company [www.sppc.sd.com](http://www.sppc.sd.com)

God bless,,,

**GENERAL MANAGER**

Issue No. (00/2)

Issue Date: 21/08/٢٠١١